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PROTOKÓŁ Nr XXVII/2018
z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 21 marca 2018 r.

XXVIII Sesja Rady Gminy Wilczęta odbyła się 21 marca 2018 roku na stołówce Szkoły 
Podstawowej w Nowicy (Wilczęta 43a).

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości:  Panią Beatę Andrzejczuk – Wójta Gminy,
Pana Krzysztofa Kowalskiego – Sekretarza Gminy, Pana Bogdana Pochodaja – Radnego
Powiatu  Braniewskiego,  kierowników jednostek organizacyjnych Gminy,  sołtysów so-
łectw oraz przybyłą na salę publiczność.

Przed przystąpieniem do dalszej części Sesji proszę wszystkich o powstanie i uczczenie
chwilą ciszy pamięci zmarłego naszego kolegi sołtysa Mariana Zasowskiego. Dziękuję.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 15 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji, który przyjęto jednogłośnie w głoso-
waniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 15 radnych) w brzmieniu jak niżej:

1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnie-

nie lub zmianę.
4. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.
5. Informacja Przewodniczącej Rady o sprawach wniesionych do Rady oraz działa-

niach podejmowanych w okresie między sesjami. 
6. Informacja o działalności Wójta Gminy Wilczęta w okresie między sesjami.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany w WPF na lata 2018-2028.
9. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wilczęta na 2018

rok.
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Braniew-

skiemu na realizację zadania inwestycyjnego „Poprawa warunków komunikacyj-
nych w ciągu drogi powiatowej Nr 1157N na odcinku Stare Siedlisko – Dębiny 
Etap 4”.

11. Podjęcie Uchwały w sprawie podziału Gminy Wilczęta na okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.

12. Podjęcie Uchwały w sprawie podziału Gminy Wilczęta na obwody głosowania i 
ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej oraz ustalenia tygodnio-
wego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagoga i logopedy.

14. Podjęcie Uchwały w sprawie wprowadzenia gminnego programu opieki nad zwie-
rzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Wilczęta na rok 2018.

15. Podjęcie Uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa.
16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wil-

częta.



17. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Wilczętach za rok 2017.

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
19. Wnioski komisji, radnych, sołtysów i zaproszonych gości.
20. Zakończenie obrad.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji Nr XXVII/2017 z dnia 15 stycznia 2018 r. przyjęto jedno-
głośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 15 radnych), bez odczytywa-
nia.

Ad. pkt. 5. Informacja Przewodniczącej o sprawach wniesionych do Rady oraz działa-
niach podejmowanych w okresie między sesjami (20 stycznia 2018 r. – 20 marca 2018 r.)

1) Przesłano uchwałę do Wydziału Organizacji i Nadzoru UW w Olsztynie, RIO w Elblągu,
podjętą na XXVII sesji Rady w dniu 15 stycznia 2018 r.

2)  Wpłynęło  rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody do Uchwały  Nr  XXVI/178/17  z  19
grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia gminnego programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wilczęta na
rok 2017, stwierdzające  nieważność  postanowień załącznika do uchwały,  w części
dotyczącej § 6 ust. 3 pkt. 2; § 6 ust. 3 pkt. 3; § 12 ust. 1; § 12 ust. 3.

3) Wpłynęło pismo drogą e-mail-ową od Pani (...)* z prośbą o interwencję dotycząca
braku dojazdu na kolonie w Ławkach oraz odpowiedź pani Wójt, „że stan drogi w
miejscowości  Ławki  kolonia  został  poprawiony  na  najgorszych  odcinkach  poprzez
utwardzenie nawierzchni kruszywem”; pozostałe prace (wyprofilowanie drogi) będą
możliwe przy sprzyjających warunkach pogodowych.

4)  Przesłano dwa projekty  uchwał,  do  Komisarza  Wyborczego w Elblągu,  dotyczące
podziału Gminy Wilczęta na okręgi wyborcze oraz obwody głosowania. W odpowiedzi
Komisarz  Wyborczy  stwierdził,  że  powyższe  dokumenty  zawierają  merytoryczne,
szczegółowe  uzasadnienie  podjętych  rozstrzygnięć,  tym  samym projekty  uchwał
zaopiniował pozytywnie.

5) Wpłynęły dwie uchwały z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie dotyczące
opinii  o  prawidłowości  planowanej  kwoty  długu  Gminy  Wilczęta  oraz  opinii  o
możliwości sfinansowania deficytu budżetu na 2018 rok.

6) Wpłynęło Zarządzenie Nr 44 Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 12 lutego
2018 r. dotyczące, między innymi, ustalenia liczby radnych wybieranych w gminie
Wilczęta – 15 radnych.

7) Wpłynęła skarga Pani (…)* na działalność Wójta Gminy Wilczęta  w sprawie sposobu
załatwienia  sprawy/prośby  o  interwencję  notorycznego  zanieczyszczania  drogi
gminnej w Bardynach. Skargę rozpatrywała Komisja Rewizyjna oraz była w porządku
posiedzeń pozostałych Komisji Rady. Skarga zostanie rozpatrzona na dzisiejszej sesji
Rady.

8) Wpłynęło pismo Sołtysa Sołectwa Bardyny oraz odpowiedź Pani Wójt Gminy na to
pismo dotyczące rozwiązania problemu ogrzewania świetlicy wiejskiej w Bardynach –
starej części.

9) Radna Lilla Kaczorek-Niska wzięła udział w szkoleniu w Olsztynie dotyczące zmian w
ustawach samorządowych.

10)  Wpłynął  wyrok  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  sprawy  ze  skargi
Prokuratora Rejonowego w Branieiwe na uchwałę rady Gminy Wilczęta z dnia 31
marca 2017 r. Nr XXI/136/17 nw przedmiocie wprowadzenia gminnego programu



opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na
terenie Gminy Wilczęta na rok 2017, stwierdzający nieważność zaskarżonej uchwały.

11) Wpłynęło pismo z Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy dotyczące szkoleń w
ramach projektu pn. „Nowe kompetencje – nowe możliwości samorządu w zakresie
form  opieki  nad  dziećmi  do  lat  3”.  Treść  powyższego  pisma  skierowano  do
Dyrektorów szkół i GOPS.

*)  -  wyłączenie jawności  w zakresie danych osobowych na podstawie art.  5  ust.  2  ustawy z dnia 6
września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 1764)

Ad. pkt. 6. – Sprawozdanie Wójta Gminy Wilczęta z działalności między sesjami.

Sprawozdanie z działalności między sesjami przedstawiła Pani Beata Andrzejczuk – Wójt
Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 7. – Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Roman Waldeck poruszył kilka spraw: 1) Znak drogowy na drodze wojewódzkiej
Nr 509, przy cmentarzu w Wilczętach w kierunku Gładysz” ograniczający prędkość do
60 km/h powinien być usytuowany „wcześniej”; 2) przy hydroforni w Gładyszach stoi
duże drzewo a zwisające gałęzie nad droga mogą spowodować zagrożenie w ruchu; 3)
w Gładyszach na boisku przy remizie rośnie duży dąb, który też stwarza zagrożenie.

Radna  Irena  Dubiec  poruszyła  kilka  spraw:  1)  Na  czym  ma  polegać  modernizacja
oczyszczalni w Wilczętach?; 2) dlaczego otrzymany z Policji samochód do Zakładu Ko-
munalnego jest jeszcze na rejestracyjnych numerach próbnych?; Jaki „Klucz” został za-
stosowany przy ogłoszeniu przetargu na zakup koparko-ładowarki – czy 5000 motogo-
dzin, to nie jest za dużo?; 4) świetlica w Bardynach – jakie są zalecenia, jaki jest stan
techniczny i co dalej ze świetlicą?

Radny Ryszard Wargacki zapytał się o kredyt jaki pozostał do spłaty za autobusy szkol-
ne.

Radna Barbara Miszka zapytała o termin remontu mostu w Tatarkach.

Pan Jan Augustyńczyk – Sołtys Sołectwa Wilczęta – poruszył sprawę odcinka 100 m
drogi (Wilczęta kolonia) koło posesji pani (….)*, gdzie jest nieprzejezdna oraz zapytał o
termin  realizacji  utwardzenia  drogi  w  Wilczętach  na  odcinku  od  Poczty  do  Kościoła
(równoległej do dogi powiatowej Nr 1340N).

Radny Marcin Stołycia poruszył sprawę poprawy przejezdności drogi gruntowej w Nowi-
cy-kolonia do gospodarstwa pani (….)*.

Radna Monika Mierzwicka poruszyła sprawę zasad sprzedaży drzew wyciętych przy dro-
gach powiatowych.

Radna Elżbieta Skubij poruszyła kilka spraw: 1) jaki jest stan przydatności  komina do
użytkowania. Czy będzie przeprowadzany remont komina w Ośrodku Zdrowia w Wilczę-
tach; 2) W sprawozdaniu Wójta była mowa o „wizycie” nadzoru budowlanego – czego
on dotyczył?

Radny Stanisław Terlicki poruszył sprawę remontu dachu na świetlicy w Starym Siedli-
sku.

Radna Katarzyna Grzegorzak-Szeluga poruszyła sprawę zagrożenia, jakie stwarza drze-
wo przy dworcu PKP.

Przewodnicząca Rady Krystyna Kaczyńska zapytała o wyniki kontroli, przeprowadzonej
przez Policję, autobusów dowożących dzieci do szkół.



Radna Lilla Kaczorek-Niska poruszyła kilka spraw: 1) Czego dotyczyło spotkanie w spra-
wie ASF; 2) czego dotyczyło spotkanie w m. Ławki (czy to cykliczne spotkania); 3) co to
jest „Stały dyżur Wójta”. Poruszyła również sprawę ulg inwestycyjnych w 2017 r.

Pani Małgorzata Zdunek – Sołtys Sołectwa Spędy – poruszyła sprawę skarg na działal-
ność opiekunek autobusów szkolnych.

Ad. pkt. 8. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2018 –
2028.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2018-2028 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniowała
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury ...  – komisja
opiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 10 gło-
sach „za” i 5 „przeciw”, jako uchwałę Nr XXVIII/181/18 stanowiącą załącznik Nr 4 do
niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 9. – zmiany w budżecie gminy na 2018 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2018 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 5
do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury ...  – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady zapytała o wysokość subwencji dla szkół.

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy informując, że wydatki nasze na oświatę wynoszą
4 552 tys. zł. Z budżetu gminy „dokładamy” 1 796 tys. zł.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 9 głosach
„za”, 5 „przeciw”, jako uchwałę Nr XXVIII/182/18 stanowiącą załącznik Nr 6 do ni-
niejszego protokołu. 

Ad. pkt. 10. – pomoc finansowa powiatowi braniewskiemu.

Z treścią projektu uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bra-
niewskiemu na realizację zadania inwestycyjnego „Poprawa warunków komunikacyjnych
w ciągu drogi powiatowej Nr 1157N na odcinku Stare Siedlisko – Dębiny Etap 4” zapo-



znał zebranych Pan Krzysztof Kowalski – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 

Radna Lilla Kaczorek-Niska zapytała o znak drogowy ustawiony na drodze powiatowej
1157N „ograniczający tonaż” i możliwość dojazd sprzętem rolniczym do Dębin.

Odpowiedzi  udzielił  Sekretarz  Gminy  informując,  że  tak  zostały  ustawione  znaki
drogowe aby rolnicy mogli dojechać do Dębin. Znaki ustawione są od strony Starego
Siedliska z możliwością dojazdu od strony Ławek.

Na pytanie radnego Stanisława Terlickiego o przyznaniu pieniędzy przez Premiera na
drogi  lokalne  odpowiedzi  udzieliła  Wójt  Gminy  informując,  że  przeznaczono  na  te
zadania  1,3  mld  zł  i  nie  ma  innych  informacji.  O  przeznaczeniu  funduszy  na
poszczególne drogi decyduje Wojewoda.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Lilla Kaczorek-Niska zapytała, czy „Powiat” wnioskował o te 10 tys. zł na poprawę
warunków komunikacyjnych drogi do Dębin?

Odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy informując, że Starosta podtrzymał prośbę z 2017 r. o
pomoc w wysokości 10 tys. zł na drogę Nr 1157N na odcinku Stare Siedlisko – Dębiny.
Trzeba również ponowić prośbę do Starosty, aby poczynił starania pozyskania funduszy
na ww drogę z nadleśnictwa.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 12 gło-
sach „za”, 1 „przeciw” i 2 „wstrzymujacych się, jako uchwałę Nr XXVIII/183/18 sta-
nowiącą załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 11. – okręgi wyborcze

Z treścią projektu uchwały w sprawie  podziału Gminy Wilczęta na okręgi wyborcze
oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu za-
poznał zebranych Pan Krzysztof Kowalski – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi
załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury ...  – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 15 radnych), jako uchwałę Nr XXVIII/184/18 stanowiącą
załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. 



Ad. pkt. 12. – obwody głosowania.

Z treścią projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Wilczęta na obwody głosowania
i ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych zapoznał ze-
branych Pan Krzysztof Kowalski – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik
Nr 11 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury ...  – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 15 radnych), jako uchwałę Nr XXVIII/185/18 stanowiącą
załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 13. –  tygodniowy obowiązkowy wymiar zajęć.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowe-
go obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej oraz ustalenia tygodniowego
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagoga, logopedy, terapeuty pedagogicz-
nego oraz doradcy zawodowego zapoznała zebranych Pani Agnieszka Widuń – Kierownik
Referatu Rolnictwa …... Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protoko-
łu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury ...  – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 15 radnych), jako uchwałę Nr XXVIII/186/18 stanowiącą
załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 14. – opieka nad zwierzętami.

Z treścią projektu uchwały w sprawie wprowadzenia gminnego programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie  Gminy
Wilczęta na rok 2018 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Pro-
jekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.



2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury ...  – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Lilla Kaczorek–Niska zwróciła uwagę, że na poprzednią uchwałę z 2017 r wojewo-
da złoży l skargę. Jak to się ma do projektu obecnej uchwały?

Odpowiedzi udzielił pan Piotr Sznajderowicz – radca prawny – informując, że poprzednie
zarzuty odnosiły się do kwestii braku publikacji uchwały w dzienniku urzędowym. Obec-
ny projekt uwzględnia sugestie wojewody i jest zapis, że „Uchwała wchodzi w życie po
14 dniach od jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazur-
skiego”.

Wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 15 radnych), jako uchwałę Nr XXVIII/187/18 stanowiącą
załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 15. – wybory sołtysa.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa
zapoznał zebranych Pan Krzysztof Kowalski – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi
załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury ...  – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 15 radnych), jako uchwałę Nr XXVIII/188/18 stanowiącą
załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu. 

Przerwa w obradach od godz. 12.30 do godziny 12.45

Ad. pkt. 16. – skarga na działalność Wójta.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że wpłynęła skarga na działalność Wójta Gminy 
Wilczęta w sprawie sposobu załatwienia sprawy/prośby o interwencję notorycznego za-
nieczyszczania drogi gminnej w Bardynach, która została skierowania do rozpatrzenia 
przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy.

Następnie radna Monika Mierzwicka – Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej – zapo-
znała zebranych ze stanowiskiem Komisji, przedstawiając jej opinię w tej sprawie:

„Komisja Rewizyjna w dniu 13 marca 2018 roku szczegółowo przeanalizowała skargę na
Wójta  Gminy  Wilczęta  przekazaną  do  Rady  Gminy  Wilczęta  celem rozpatrzenia  wg
właściwości. Pani (...)* skierowała do Rady Gminy Wilczęta skargę na działalność Wójta
Gminy  Wilczęta  w  sprawie  sposobu  załatwienia  sprawy/prośby  o  interwencję
notorycznego zanieczyszczania drogi gminnej w Bardynach.



Zgodnie  z  przepisami  art.  229  pkt.  3  Kodeksu  postępowania  administracyjnego
organem właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności wójta jest
rada gminy. 

Również z przepisów art. 18a ust. 1 i 4 ustawy o samorządzie gminnym wynika, że
rada  gminy  kontroluje  działalność  wójta,  gminnych  jednostek  organizacyjnych  oraz
pomocniczych gminy. Funkcję tą wykonuje powołana komisja rewizyjna rady gminy.

W tym stanie  rzeczy  Komisja  Rewizyjna  Rady  Gminy  Wilczęta  podjęła  czynności
kontrolne  mające  na  celu  wyjaśnienie  przedmiotowej  sprawy.  Komisja  wysłuchała
zainteresowane strony sporu. 

Po  wnikliwej  analizie  Komisja,  w  głosowaniu  jawnym  przy  1  głosie  „za”  i  3
„wstrzymujących się”, uznaje skargę za uzasadnioną.

Uzasadnienie:
Wójt Gminy nie zastosowała terminów administracyjnych w odpowiedzi na pismo Pani

(…..)* z dnia 15 listopada 2017 r.
Zabrakło  dobrej  woli  z  jednej  i  drugiej  strony  aby  polubownie,  bez  interwencji

organów ścigania, załatwić tę sprawę.
Skarżąca  pisząc  pismo  do  urzędu  gminy  mogła  się  spodziewać,  że  zostanie  ono

wykorzystane do dalszego załatwienia sprawy.
Brak komunikacji między zainteresowanymi stronami sporu”.

Wójt Gminy, uzupełniając wypowiedź z 13 marca 2018 r., poinformowała, że przyznaje 
się tylko do niedotrzymania 30 dniowego terminu udzielenia odpowiedzi na skargę.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje po-
zytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja nie zaję-
ła stanowiska.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja nie zajęła stanowiska.

Rozpoczęła się dyskusja dotycząca braku możliwości prawnych wójta w tym zakresie,
sposobu załatwienia skargi przez Wójta Gminy, obowiązku użytkownika drogi o sprząta-
niu jej po zabłoceniu. W dyskusji udział wzięli: Wójt Gminy, radna Lilla Kaczorek-Niska,
radna Irena Dubiec, pan Andrzej Turczyk – Sołtys Sołectwa Sopoty.

Wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wil-
częta, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 3 głosach „za” i 10 „wstrzymujących
się”, jako uchwałę Nr XXVIII/189/18 stanowiącą załącznik Nr 19 do niniejszego pro-
tokołu.
Rada Gminy Wilczęta uznaje skargę za uzasadnioną.
W głosowaniu nie brała udział radna lilla Kaczorek-Niska.

Ad. pkt. 17. – sprawozdanie GOPS

Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilczętach za rok 
2017 przedstawiła zebranym pani Danuta Królikiewicz – Kierownik GOPS w Wilczętach. 
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.



Ad. pkt.  18. – odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Na interpelację radnego Romana Waldeck, który poruszył sprawę zagrażających drzew
znajdujących się  przy hydroforni  i  na boisku przy remizie w Gładyszach odpowiedzi
udzieliła Wójt Gminy, która powiedziała, że wystąpi o zgodę na ich wycięcie. 

W odniesieniu do interpelacji radnej Ireny Dubiec w sprawie świetlicy w Bardynach, pani
Wójt powiedziała, że decyzją nadzoru budowlanego wyłączono budynek z eksploatacji z
nakazem jego remontu.
Na pytanie o modernizację oczyszczalni w Wilczętach odpowiedzi udzielił pan Łukasz
Korneluk (dyrektor) informując, że sporządzana jest dokumentacja na remont oczysz-
czalni ścieków. Planowane jest obniżenie terenu wokół oczyszczalni, wykonanie rowu z
sączkami, dodatkowo wykonane zostaną roboty wewnątrz obiektu polegające na zabez-
pieczeniu przed dostawaniem się wód gruntowych i opadowych. Prace brutto około 135
tys. zł.
Zakład Komunalny – numery rejestracyjne próbne na samochodzie – odpowiedzi udzielił
pan Łukasz Korneluk informując, że samochód przeszedł wszelkie badania a problem
„tkwi” w starostwie. Zablokował się system komputerowy dlatego wydział komunikacji
wydał tymczasowy dowód rejestracyjny.
Zakup koparki – w specyfikacji przetargu zaznaczyliśmy koparko-ładowarkę nie starszą
niż 2011 rok, nie więcej niż 5 tys. motogodzin. Jeżeli sprzęt nie spełni naszych oczeki-
wań – nie kupimy.

Na interpelację radnego powiatowego pana Bogdana Pochodaja, który poruszył sprawę
zakupu koparko-ładowarki i ceny za wodę i ścieki, pani Wójt Gminy powiedziała, że za-
kup wspomnianej maszyny nie będzie miał wpływu na stawki taryfy za dostarczanie
wody i odprowadzanie ścieków.

Natomiast w odpowiedzi na zapytanie radnego Ryszarda Wargackiego dotyczące rat kre-
dytu za autobusy, Pani Skarbnik powiedziała, że za jeden autobus pozostało do spłaty
11 929 zł, a za drugi 20 885 zł.

Na pytanie radnej Barbary Miszki, dotyczące terminu remontu mostu w Tatarkach odpo-
wiedzi udzieliła Pani Wójt, która powiedziała, że drogi powiatowe są w gestii Zarządu
Dróg Powiatowych w Braniewie i nie zna terminu realizacji tego zadania.

Na interpelację pana Jana Augustyńczyka – Sołtysa Sołectwa Wilczęta – w której poru-
szył sprawę remontu dróg, odpowiedzi udzieliła Pani Wójt, która powiedziała, że droga
gruntowa (Wilczęta-kolonia) biegnąca przy posesji pani (…)* będzie w dogodnych wa-
runkach pogodowych poprawiona. Droga od Poczty do Kościoła (równoległej do dogi po-
wiatowej Nr 1340N) – przygotowywana jest dokumentacja. Czas wykonania i zakres ro-
bót uzależniony jest od programów i konkursów w celu pozyskania środków finanso-
wych z zewnątrz.

Odnosząc się do zapytanie radnego Marcina Łukasza, o poprawę przejezdności drogi
gruntowej w Nowicy-kolonia do gospodarstwa pani (….)*, pan Wójt Gminy powiedziała,
że prace na tej drodze zostaną wykonane o ile warunki pogodowe na to pozwolą.

Natomiast w odpowiedzi na zapytanie Radnej Moniki Mierzwickiej dotyczące sprzedaży
wyciętych drzew przez Zarząd Dróg Powiatowych, Pani Wójt powiedziała, że na stronie
internetowej zarządu dróg jest regulamin i zasady sprzedaży. Gmina do tego nie ma nic
ponieważ właścicielem jest Zarząd Dróg Powiatowych w Braniewie.

Rozpoczęła się dyskusja dotycząca dlaczego drzewa te wykupuje jeden przedsiębiorca a
nie mieszkańcy gminy. W dyskusji udział wzięli: radny powiatowy Bogdan pochodaj,
radna Monika Mierzwicka, Sołtys Ryszard Krynicz.

Natomiast w odpowiedzi na zapytanie radnej Elżbiety Skubij dotyczące użytkowania ko-
mina przy budynku Ośrodka Zdrowia w Wilczętach, Pani Wójt powiedziała, że dokonano



przeglądu budowlanego tego komina – komin może być eksploatowany dalej. „Wizyta”
nadzoru budowlanego – dotyczyła możliwości potencjalnego uruchomienia „starej” czę-
ści świetlicy w Bardynach. Według uzyskanej informacji, takiej możliwości nie ma. Dru-
ga kwestia dotyczyła skargi ustnej mieszkańca Wilcząt na stan techniczny budynku i
obejścia „starej” piekarni w Wilczętach. Za stan tego budynku odpowiada właściciel. Do-
brze by było aby teren tej posesji był zabezpieczony przed dostępem osób postronnych.

Na interpelację radnego Stanisława Terlickiego, który poruszył sprawę remontu dachu
na świetlicy w Starym Siedlisku pani Wójt Gminy powiedziała, że projekt budowlany
(kosztorys) przygotowywał ktoś, kto się na tym zna i za to odpowiada.

Na interpelacje radnej Lilly Kaczorek-Niskiej, która poruszyła kilka spraw, odpowiedzi
udzieliła pani Wójt Gminy:
1) Spotkanie w sprawie ASF – odbyło się kilka spotkań na szczeblu powiatu oraz gminy.

Na spotkaniach, Powiatowy Lekarz Weterynarii, zapraszał również rolników hodują-
cych trzodę chlewną. Informacje otrzymywane od  Powiatowego Lekarza Weterynarii,
który jest instytucją zarządzającą tą sytuacją kryzysową, były przekazywane rolni-
kom telefonicznie jak również zamieszczane na BIP. Z uwagi na zagrożenie „czerwo-
ną strefą ASF” w naszej Gminie, zorganizowałam w tej sprawie spotkanie z rolnika-
mi.

2) Spotkania  w m. Ławki – dotyczyło melioracji i konserwacji rowów
3) Stały dyżur Wójta – dotyczy zapewnienia ciągłości przekazywania decyzji, informacji

oraz realizacji zadań w sytuacji kryzysowej.
4) Ulgi inwestycyjne w 2017 r. – w 2017 r. żadne wnioski o ulgi inwestycyjne nie wpły-

nęły. Ilość podań o umorzenia od IX do XII była taka sama jak w poprzednich kwar-
tałach. Powódź we wrześniu 2017 r. nie spowodowała lawiny podań rolników.

Na interpelację sołtysa Pani Małgorzaty Zdunek, w której poruszyła sprawę skarg na
opiekunki autobusów szkolnych, odpowiedzi udzieliła Pani Wójt, która powiedziała, że
żadna oficjalna skarga nie wpłynęła.

W odpowiedzi na zapytanie Przewodniczącej Rady w sprawie przeprowadzonej kontroli
autobusów przez Policję, pani Wójt powiedziała, że Policja prowadzi postępowania. Ja
nie  mam prawa żądać od Policji  informacji  dotyczących wyników kontroli  pojazdów.
Obowiązkiem przewoźnika jest dostarczenie transportu zastępczego jeśli dany autobus
został wycofany.

Salę posiedzeń opuścił radny Tadeusz Gębarowski

Wójt Gminy – z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych życzę państwu zdrowych,
pogodnych Świąt.

Ad. pkt.   19. – wnioski komisji, radnych, sołtysów i oświadczenia radnych.

Radny Powiatowy Bogdan Pochodaj poinformował zebranych, że na sesji powiatowej w
Braniewie przeznaczono na remont mostu w Tatarkach 270 tys. zł z tego 70 tys. z „po-
wiatu” 200 tys. zł z tzw. „powodziowych”. Druga inwestycja na Gminie Wilczęta, to po-
prawienie nawierzchni na drodze powiatowej Nr 1340N przez las w stronę Karwin gdzie
jest zabezpieczone 130 tys. zł.

Pan Marcin Niski – Sołtys Sołectwa Bardyny – poruszył kilka spraw:
1) na jakim etapie jest zakup płyt na drogi,
2) nieprzejezdna jest droga gruntowa w lesie na „Ursus”.
3) zniszczona jest droga gminna „biegnąca” przy mojej posesji w Bardynach (wyrwa w

nawierzchni, wycieki i zniszczone dreny).

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt informując, że na ww zagadnienia odpowie na piśmie.



Przewodnicząca Rady przypomniała, o szerokiej debacie w przyszłości, jaka nas czeka a
dotyczy oświaty na naszym terenie. Poprosiła również, powiatowego radnego pana Bog-
dana Pochodaja, o poprawienie przejezdności drogi w Karwinach koło stawu. Kolejna
sprawa to jakość wykonywanych remontów dróg powiatowych (łatania dziur w asfalcie)
przez zarząd dróg. 

Pan (...)* poruszył sprawę przebudowy „Centrum” Wilcząt.

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt informując, że na przebudowę „Centrum” przygotowany
jest  projekt,  niestety  nasz  wniosek  o  dofinansowanie  w  Urzędzie  Marszałkowskim
„padł”.

Ad. pkt. 20. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim
za udział i zakończyła  posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 11:00 do godziny 14:20.

PROTOKOŁOWAŁ:        PRZEWODNICZĄCA RADY
Ryszard Żemier Krystyna Kaczyńska

*) - wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września
2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 1764 ze zm.)
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